

Fællesmøde 5. juni - Referat

Deltagere: Siri, Anna, Maja, Anne Marie, Else Marie, Dorte, Torben, Kate, Lillian, Poul, Karin, Christian og Lilian

Referent: Henrik

Facilitator: Siri

Kommende arrangementer:

Næste fællesmøde den 18.8. kl. 17.00

Sommerfest: 13. juli kl. - "Sammenskudskilde - alle kommer med en ret"

Arbejdsdage: Søndag den 22.6. kl. 10 og onsdag 25.6. kl. 10.

Orientering, udefra:

Fors har indført deres eget bytteområde. Det er ikke umiddelbart noget problem - vores container er ofte fuld. Så det er fint med bytteområdet. Man kan godt tage ting fra Bytteområdet og give det til Genskabet.

Ejendom på Østre Færgevej 32, til salg (1½ hektar, landbrugsstatus)

Anna fremlægger en plan for hvordan Genskabet kan etablere sig der. Flere fra Genskabet har været på rundvisning.

Der er et lille hus (hvor der en lejer, der gerne vil blive boende).

Anna har skitseret et idéoplæg om hvordan Genskabet kan etablere sig. Det vil kræve parkeringspladser, og bygning af en hal til Genskabets aktiviteter. Kommunen og en fond skal give tilladelse og penge. Der er ikke nogen pris på ejendommen.

Spørgerunde:

- Hvad koster det?
- Har vi brug for jord?
- Har vi råd til?
- Hvad betyder det at en fond går ind i projektet? (Genskabet midler er ikke tilstrækkelige)
- Er der kloakering på grunden?
- Hvad skal vi med punktet?

Reaktionsrunde:

- Stor mundfuld -flere minusser
- Flere muligheder
- Holde fast i Næsbyvej 4
- Der er muligheder - vores krav kan blive indfriet
- Beliggenhed ved en trafikeret vej
- Hvis prisen er i orden
- Hvis en fond vil gå ind og garantere
- Vi kan være både her og der
- God idé at udforske flere spor for Genskabet.
- Vi har brug for bygninger og ikke jord
- Der skal laves for meget.
- Har vi kræfterne til et sådant projekt
- Bliver stresset over det skal være nu.

- Vi har løbende dialog med Ester og familien.

”Konklusion/beslutning” – lad os få en afklaring på vores nuværende lejemål, gerne hurtigt... Ejendomsgruppen må vurdere hvornår der skal arbejdes på alternativer. Vi følger selvfølgelig med i, om der kommer noget til salg.

Henvendelse kan ske til Ejendomsgruppen (Siri, Joanne, Torben og Henrik).

Nyt fra arbejdsgrupperne

Butik:

Dorte (Butiksansvarlig) vil gerne aflastes. Maja er arbejdsramt og kan derfor ikke hjælpe så meget.

Else Marie vil gerne tage sig af tøj og bøger.

Telefonliste efterspørges igen – Cristian vil gerne tage imod besked (få hans nummer).

Sommerprogram:

Siri og Pernille vil gerne arrangere forskellige aktiviteter (pop-ups) – hold øje med opslag og henvend jer, hvis I vil lave noget selv.

Container:

Gruppen kan godt følge med og får løbende tømt containeren.

Grejbank (flisehugger, jordbord, motorsav, brændehugger):

Torben er primus motor. Han kan ikke få nogen til at stå for motorsavene.

På sidste møde blev det besluttet at arbejde med ”konceptet – Grejbank” – arbejdsgruppen mødes og diskuterer ideer og muligheder (Torben, Daniel, Poul og Henrik). Mødet er stadig ikke afholdt.

Værksted og byggematerialer:

Torben er primus motor – Henrik er kommet med i gruppen og er pt. føl hos Torben. Første projekt er oprydning.

Eventuelt

Skolens loppemarked:

Det blev besluttet at Genskabet donerer sin indtjening på dagen til skolen. Hvilket der er en lang tradition for.

Evaluerings af mødet

Godt møde – var den umiddelbare reaktion – der blev ikke brugt tid på punktet.

Kommentar fra referenten (Henrik): Måske skulle vi næste gang evaluere om vi lever op til Sociokratiets principper og regler (intentioner)?